
 
 

BRK.0002.26.2017.US   
P r o t o k ó ł    Nr  XXVI/2017 

_______________________________________________ 
z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 

z dnia 1 lutego 2017 r. 
 
Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności – tj. 
18 radnych. 
 
Nieobecni: 
- Rafał Gierszewski, 
- Lucyna Kapeluch, 
- Jerzy Wyczk. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Obradom przewodniczył Pan Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając XXVI sesję Rady Miejskiej w Bytowie,  
o godz. 10:00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 
15, stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować i podejmować 
uchwały Rada Miejska w Bytowie.  
 
W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, podległych 
jednostek, Wodociągów Miejskich, Związku Nauczycielstwa Polskiego 
Oddziału w Bytowie,  dyrektorów szkół, prasy, radia oraz pozostałych 
mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  
 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Bytowie na 2017 r. 
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7. Roczne sprawozdania komisji stałych Rady Miejskiej za 2016 r. 
8. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 

2017 r. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów w gminie 
Bytów do nowego ustroju szkolnego (druk nr 14), 

b) wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Wodociągów Miejskich 
Bytów Spółka z o.o. (druk nr 4), 

c) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2017-2018 (druk nr 3), 

d) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i odprowadzania ścieków (druk nr 2), 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Bytowie na 2017 rok (druk nr 1), 

f) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  
w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  na terenie miasta 
Bytowa oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów 
samochodowych i sposobu ich pobierania (druk nr 5), 

g) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pn. „Budowa 
węzła transportu zbiorowego w Bytowie” (druk nr 6), 

h) zmiany uchwały w sprawie zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 
oraz rodzajów i wysokości okresowych stypendiów sportowych gminy 
Bytów dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe  
(druk nr 7), 

i) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 
Pomorskiego (druk nr 8), 

j) zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego (druk nr 9), 
k) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2017 rok  

(druk nr 10), 
l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata  

2017-2025 (druk nr 11), 
m) rozpatrzenia skargi na działalność  burmistrza Bytowa  

(dotyczy parkowania pojazdów przy ul. Zamkowej) - (druk nr 12), 
n) rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa 

(dotyczy oświetlenia przejścia) - (druk nr 13). 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan Jan Treder poinformował, że 
Pan Wincenty Kniter złożył w trakcie sesji dwa pisma. Pierwsze pismo, 
dotyczy wniosku  o zmianę porządku obrad polegającego na rozpatrzeniu 
jego skarg w punkcie 9 a i b, w dniu dzisiejszym jako pierwszych, tj.: 

• skargi z dnia 15.12.2016 r. w sprawie parkowania samochodów przy ul. 
Zamkowej w Bytowie, 

• skargi z dnia 15.12.2016 r. w sprawie oświetlenia dla pieszych przy 
skrzyżowaniu dróg ul. Wolności i Kąpielowej w Bytowie. 

W uzasadnieniu wniosku wskazał, że nie dysponuje wolnym czasem oraz ze 
względu na wiek Rada Miejska powinna przychylić się do jego prośby  
i rozpatrzyć je w pierwszej kolejności. 
 
Wniosek Pana Wincentego Knitera z dnia 1.02.2017 r. stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku obrad, zgodnie  
z wnioskiem p. Wincentego Knitera. 
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu ani nie zgłosił żadnych wniosków  
w powyższej sprawie.  
 
Natomiast drugie pismo Pana Wincentego Knitera z dnia 1.02.2017 r. dotyczy 
skargi na zastępcę przewodniczącego Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju 
Gminy Rady Miejskiej w Bytowie Pana Pawła Dykiera. Skarga ta w formie 
odpowiedzi zostanie rozpatrzona na następnej sesji w dniu 1.03.2017 r.  
na którą skarżący otrzyma odpowiedź Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Skarga p. Wincentego Knitera z dnia 1.02.2017 r. stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Innych propozycji zmian do porządku obrad nie było. 
 
W wyniku głosowania: (18-za) porządek obrad został przyjęty  
w niezmienionym brzmieniu, wg którego będzie procedować Rada Miejska  
w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad Pan Jan Treder poinformował, że zgodnie  
ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
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protokół z poprzedniej sesji został wyłożony w biurze Rady Miejskiej 
(pok. nr 102) oraz opublikowany na stronie internetowej Biuletynu Informacji 
Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

Następnie przewodniczący skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi 
do protokołu z poprzedniej sesji.  

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. 

W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie (18-za). 
 
Ad. pkt-u 4. 
Sprawozdanie z działalności burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym 
przesłane w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. W związku  
z powyższym przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 
zabrać głos w powyższej sprawie. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz skierował pytane do burmistrza Bytowa, aby 
przedstawił więcej informacji na temat spotkania z przedstawicielami firmy 
Ingenis Poznań w sprawach partnerstwa publiczno – prywatnego, które 
odbyło się w dniu 20.01.2017 r. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka stwierdził, iż faktycznie   
jesteśmy zaangażowani w ministerialny projekt edukacyjny związany  
z partnerstwami publiczno – prywatnymi. Chcemy bardziej dogłębnie poznać 
temat. Dlatego w tej sprawie odbyło się spotkanie z firmą prawniczo  
– doradczą w Poznaniu, która przeprowadziła kilka postepowań partnerstwa 
publiczno – prywatnego na terenie kraju. Ponadto firma ta, ma doświadczenie 
w tym zakresie, która przedstawiła nam zarys swoich usług, jakie mogłaby  
świadczyć w zakresie doradczym, w sprawie realizacji kaplicy cmentarnej  
w Bytowie przy ul. Popiełuszki. Budowa kaplicy jest niezbędna, aczkolwiek 
na chwilę obecną samorząd nie jest w stanie wybudować jej z własnych 
środków. Natomiast, istnieje możliwość jej realizacji w ramach partnerstwa 
publiczno – prywatnego. Na dzień dzisiejszy, nie mamy żadnej oferty, 
ponieważ takie zapytania nie zostały rozesłane do żadnej z firm doradczych. 
Jedyne informacje jakie posiadamy, to z firmy poznańskiej, która stwierdziła, 
że procedura wyłonienia takiego partnera prywatnego, trwa około jednego 
roku. Jest to procedura bardzo transparentna i przejrzysta, zgodna z ustawą  
o partnerstwie publiczno – prywatnym. Zdaniem burmistrza powinniśmy jak 
najszybciej przystąpić do tej procedury, aby wyłonić partnera publiczno – 
prywatnego. Jeżeli faktycznie dojdzie do tego zamysłu, to w pierwszej 
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kolejności będziemy musieli zabezpieczyć środki finansowe w budżecie 
gminy Bytów na opłacenie firmy, która będzie prowadziła to zadanie.  
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz podkreślił, iż interesuje go to, kto będzie 
zarządzał budową obiektu. Wiemy, że inwestorem będzie partner prywatny, 
który będzie tą nieruchomością zarządzał. Natomiast partnerem publicznym 
będzie gmina Bytów. 
 
Tak, odpowiedział burmistrz Bytowa. Gmina byłaby partnerem publicznym, 
która wniosłaby grunt i zleciłaby realizację tego zadania. Natomiast czynsz nie 
byłby płacony do gminy, tylko spłata tego obiektu następowałaby poprzez 
prowadzenie usług.  
 
W dalszej części radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał burmistrza Bytowa. 
Czy w najbliższej perspektywie czasu burmistrz planuje realizować jakieś inne 
inwestycje w ramach partnerstwa publiczno – prywatnego? Czy tylko tą 
jedną? 
 
Nie, rozważamy również możliwość wyłonienia partnera publiczno - 
prywatnego do realizacji przebudowy głównego budynku MOSiR  
w Bytowie wraz z hotelem i terenami przylegającymi do tego obiektu, 
powiedział burmistrz. 
 
Następnie radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, jaki jest koszt budowy tej 
kaplicy? 
 
Na dzień dzisiejszy nie mamy konkretnych wyliczeń, przypuszczamy, że 
będzie to rząd kilku milionów złotych, powiedział burmistrz. Szacujemy około 
3 mln. zł.  
 
Radny Stanisław Borzyszkowski poprosił o szersze informacje na temat 
dwóch spotkań burmistrza Bytowa, które odbyły się; 

• w dniu 12.01.2017 roku w Urzędzie Miasta w Kościerzynie  
z burmistrzem Kościerzyny – Michałem Majewskim w sprawach 
bieżącej współpracy między miastami: Bytów – Kościerzyna, 

• w dniu 16.01.2017 r. z Wicewojewodą Pomorskim – Mariuszem 
Łuczykiem w sprawie wspólnego działania dot. przebudowy DK  
nr 20 – Niezabyszewo – Bytów.  
 

Odpowiedzi na ww. pytania udzielił burmistrz Bytowa pan Ryszard Sylka. 
Jeżeli chodzi o spotkanie z Wojewodą Pomorskim Panem Mariuszem 
Łuczykiem w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 20 na odcinku 
Niezabyszewo – Bytów powiedział, że w spotkaniu tym również uczestniczył 
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Starosta Bytowski Pan Leszek Waszkiewicz. Odpowiedź GDDKiA w Gdańsku  
jest taka, jeżeli rząd zabezpieczy środki, to będziemy to zadanie realizować. 
Niemniej jednak nie odpuszczamy tematu i nadal będziemy interweniować  
do Wojewody  o wsparcie tego zadania. 
 
Jeżeli chodzi o spotkanie z burmistrzem Kościerzyny, to odbywają się one   
cyklicznie.  Między innymi na temat Inkubatora Przedsiębiorczości. Poza tym 
realizujemy podobny projekt jak Kościerzyna, polegający na budowie węzła 
integracyjnego tzw. multimedialnego, która jest mocno zaawansowana  
w pracach, zwłaszcza na odcinku prowadzenia miejskiej komunikacji 
autobusowej, którą prowadzi bezpłatnie i to już od kilku lat. W ramach tego 
projektu chcą również zakupić 9 lub 10 autokarów niskopodłogowych. 
Dlatego chcieliśmy dogłębnie poznać temat.  
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zapytał, czy odzież ochronną, zgodnie  
z punktem 9 niniejszego sprawozdania otrzymują tylko osoby skazane, czy 
również wszyscy pracownicy zatrudnieni w ramach prac interwencyjnych  
i publicznych. 
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że wszyscy pracownicy zatrudnieni  
w ramach prac interwencyjnych i robót publicznych otrzymują odzież 
ochronną lub ekwiwalent za odzież ochronną. Ekwiwalent za odzież 
ochronną, obuwie i środki ochrony indywidualnej otrzymują również skazani, 
którzy zostali przyjęci w tutejszym Urzędzie Miejskim, w celu wykonywania 
prac społecznych. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zasugerował, aby odzież ochronna oraz obuwie 
było kupowane na wymiar a nie na wyrost.  
 
Radny Zbigniew Choma poprosił o wyjaśnienie sprawy związanej z budową 
instalacji fotowoltaicznych na obiektach użyteczności publicznej gminy Bytów 
– świetlicy Rekowo 28. Radny podkreślił, iż wcześniej w tej sprawie składał 
interpelację na którą otrzymał odpowiedź, że sprawa zostanie zbadana na 
miejscu. W związku z powyższym radny zapytał, jak daleko posunęły się te 
sprawy i czy w ogóle istnieje możliwość ich instalacji. Również z przyczyn 
technicznych instalacji tej nie można montować na budynku OSP Rekowo 10.  
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że przy odpowiedziach na interpelacje 
udzieli odpowiedzi na ww. zapytanie. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska odniosła się do sprawozdania 
burmistrza na str. 11, w którym istnieje zapis, że w dwóch placówkach 
stwierdzono nieprawidłowości, polegające na podaniu zawyżonej liczby 
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dzieci i przyjęcie do placówki we wrześniu dziecka młodszego niż 2,5 roku. 
Wystosowano do tych podmiotów wystąpienia pokontrolne z nakazem 
zwrotu nienależnie pobranej dotacji w wysokości 2 197,24 zł oraz 4 942,33 zł. 
Radna zapytała, czy oprócz tego, że wystąpiono do ww. placówek o zwrot 
dotacji, poniosą  z tego tytułu jeszcze jakieś inne konsekwencje. Zdaniem 
radnej jest to oszustwo. 
 
Odpowiedzi na to zapytanie udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski, który powiedział, że w takich kategoriach, tego by tak nie 
odbierał, jak stwierdziła radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, że jest to  
oszustwo. Po prostu zdarzył się błąd, który został skorygowany. Innych 
reperkusji co do tych osób nie było. 
 
Sprawozdanie burmistrza stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 5. 
 
Radny Zbigniew Choma 
 

• w sprawie zaawansowania prac związanych z budową drogi gminnej  
w kierunku boiska szkolnego w Rekowie, 

• w sprawie zamontowania na słupie przy cmentarzu w Rekowie lampy 
oświetleniowej, który stoi bezużytecznie,  

• w sprawie wypowiedzenia umowy na świadczenie usług 
oświetleniowych na terenie gminy Bytów. Radny zapytał, czy nie można 
byłoby zerwać umowy z ENERGĄ OŚWIETLENIE Spółka z o.o. i zlecić 
tego zadania podmiotowi prywatnemu, na wzór innych gmin. W ten 
sposób koszty za obsługę i konserwację lamp oświetleniowych byłyby 
znacznie tańsze. Radny poprosił o opinię w tej sprawie. 

 
Radna Anna Sinkiewicz 
 

• w sprawie remontu odcinka ulicy od ZSEU do ul. Dworcowej  
w Bytowie, 

• w sprawie przeglądu stanu zdrowotnego kasztanowca przy ul. Josyfa 
Slipyja naprzeciwko pomnika „ŚWIATOWID” w Bytowie, który zagraża 
bezpieczeństwu. 

 
Radny Jacek Orłowski 
 

• w sprawie powiadomień alarmowych.  Radny zapytał, czy gmina Bytów 
weszła w skład projektu dotyczącego wymiany syren alarmowych na 
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terenie powiatu bytowskiego. Jeżeli tak, to na jakim etapie jest jego 
sporządzenie? 

 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska odniosła się do sprawozdania 
burmistrza Bytowa na str. 12, w którym zawarto informację, że zlecono 
wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych na działkach gminnych w Gostkowie 
oraz w Dąbiu (las komunalny) polegających na  usunięciu drzew chorych, 
wiatrołomów. Według radnej pominięto las komunalny na osiedlu Jeziorki,  
w którym nie usunięto suchych drzew i gałęzi do tej pory. Interpelację w tej 
sprawie radna zgłaszała już trzykrotnie. Jednocześnie odniosła się do 
interpelacji z poprzedniej sesji, która dotyczyła uporządkowania terenu 
wzdłuż lasu tj. gałęzi i korzeni po przeprowadzonych wykopach przez 
Wodociągi Miejskie w Bytowie. Wodociągi wywiązały się z zadania bardzo 
dobrze, natomiast gmina nie. Pomimo tego ponownie zwrócono się do 
Zarządu Wodociągów z pismem w tej sprawie, na które otrzymała 
odpowiedź, że zadanie to zostało wykonane przez Wodociągi. Było to 
zbyteczne, ponieważ wcześniej o tym informowała. Poza tym burmistrz 
powiedział, że do końca roku teren przy lesie zostanie uprzątnięty  
a sprzyjały temu warunki atmosferyczne. W związku z powyższym zgłosiła 
następujące interpelacje: 
 

• w sprawie wykonania zabiegów pielęgnacyjnych w lesie komunalnym na 
osiedlu Jeziorki w Bytowie poprzez usunięcie suchych drzew oraz gałęzi, 

•  w sprawie uporządkowania terenu wzdłuż lasu na osiedlu Jeziorki po 
przeprowadzonych wykopach przez Wodociągi Miejskie,  

• w sprawie uporządkowania terenu (trawnika) u zbiegu ul. 1 Maja  
i Kościuszki na którym składowany jest śnieg (w obieg przekazała zdjęcie 
świadczące o nieestetycznym wyglądzie tego terenu), 

• w sprawie wykonania placu zabaw i siłowni w Rzepnicy i w Pomysku 
Wielkim. Radna podkreśliła, że w dalszym ciągu nie otrzymała  
odpowiedzi jaki był koszt sporządzenia specyfikacji technicznej oraz  
z jakich środków zostały one sfinansowane. Jednocześnie zapytała, kto był 
odpowiedzialny za odbiór placu zabaw w Pomysku Wielkim, że nie 
zauważył różnicy w żwirze, który miał być biały. 

 
Radny Stanisław Borzyszkowski  
 

• w sprawie zwiększenia ilości toalet w mieście. Na problem ten skarżą się 
mieszkańcy Bytowa. Potrzeby fizjologiczne są załatwiane w różnych 
miejscach. Między innymi obok murów dawnego kościoła św. 
Katarzyny, przy sklepach (Lidl, Netto, Biedronka), Zamku oraz na 
terenie dawnego dworca kolejowego. Aby temu zapobiec należałoby 
rozważyć postawienie większej ilości toalet w mieście z usytuowaniem 



9 
 

kierunkowskazów znajdującego się WC, w tym toalet przenośnych TOJ, 
TOJ na różnego rodzaju imprez masowych oraz wystąpienie  
z wnioskiem do Powiatowego Nadzoru Budowlanego, aby przy 
wydawaniu pozwoleń na budowę sklepów wielkogabarytowych były 
uwzględnione w projektach toalety ogólnodostępne, 

• w sprawie naprawy odcinka jezdni (dziury) naprzeciw niebieskich 
budek na ul. Domańskiego w Bytowie. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz  

 
• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej w miejscowości Chomice,  

w kierunku Tuchomia. Interpelację w tej sprawie składał w miesiącu 
czerwcu 2016 roku, która do tej pory nie została wykonana, pomimo 
zapewnień burmistrza, że do końca roku zostanie naprawiona, 

• w sprawie rozważenia możliwości ponownego usytuowania  
spowalniacza ruchu na ul. Bydgoskiej w Bytowie lub postawienia znaku 
drogowego „strefa zamieszkania”, która spowodowałaby poprawę 
bezpieczeństwa na tej ulicy,  

• w sprawie wypowiedzenia umowy najmu lokalu socjalnego przy ul. 
Mierosławskiego 16/20 w Bytowie p. Wandy Gliszczyńskiej, która nie 
spełnienia kryterium dochodowego, przybliżając zarazem trudną 
sytuację lokalową, która wcześniej była omawiana na Komisji Oświaty  
i Polityki Społecznej w 2015 roku. Pani Wanda Gliszczyńska obecnie jest 
wdową i wychowuje trzech pełnoletnich synów, w tym dwóch z nich jest 
głuchoniemych  i posiada orzeczenie o niepełnosprawności. Mieszka  
w mieszkaniu komunalnych o pow. 20 m2 i utrzymuje się ze świadczeń 
socjalnych oraz zasiłków pielęgnacyjnych. Jeden z synów należy do 
kadry narodowej dla niesłyszących osiągając bardzo dobre wyniki 
sportowe oraz stypendium w lekkoatletyce. Radny podkreślił, jak można 
w okresie zimowym opuścić mieszkanie do dnia 28.02.br. i zdać klucze 
do BTBS w Bytowie. Prosi o stanowisko burmistrza w tej sprawie. 

• w sprawie dostarczenia kopii pisma o sygnaturze nr WI.7221.19.2.2016.MT 
z dnia 5.07.2016 r. Radny poprosił o stanowisko burmistrza w tej 
sprawie. Sprawa dotyczy złożonej interpelacji na sesji w czerwcu 
ubiegłego roku w sprawie rozważenia możliwości montażu znaku 
informacyjnego o zachowaniu bezpiecznej odległości od rowerzysty  
w pasie drogi krajowej nr 20 na terenie miasta Bytów tj.: ul. Miasteckiej  
i ul. 1 Maja, 

• w sprawie złego stanu odśnieżania dróg oraz chodników na terenie 
miasta Bytowa. Radny podkreślił, iż sytuacja ta była również  opisywana 
w prasie lokalnej. Radny zapytał, kto ponosi z tego tytułu 
odpowiedzialność, czy gmina, czy firma, która wygrała przetarg na 
zimowe utrzymanie dróg. Między innymi nie były odśnieżone takie 
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ulice jak: Dworcowa, Drzymały, centrum miasta oraz niektóre przejścia 
dla pieszych. Na uciążliwości te skarżyło się wielu mieszkańców. 

 
Radna Lucyna Wojciechowska  
 

• w sprawie naprawy jedni (dziury) przy dawnej przychodni  lekarskiej 
przy ul. Lęborskiej w Bytowie. 
 

Radny Aleksander Pradella 
 

• w sprawie zasad klasyfikowania dróg do celów standaryzacji zimowego 
utrzymania. 

 
Radny Bogdan Adamczyk 
 

• w sprawie remontu Przedszkola nr 1 w Bytowie. Radny zapytał, kiedy 
zostanie rozpoczęty i zakończony remont tej placówki oraz jak będzie 
wyglądała przeprowadzka dzieci do innych placówek oświatowych.  
Czy nie będzie to utrudnieniem dla rodziców tych dzieci,  którzy np. 
będą musieli dwójkę dzieci rozwozić w różne miejsca i czy stawka za 
pobyt dziecka w innym przedszkolu nie wzrośnie? Czy będzie taka 
sama jak w obecnym oraz czy wszystkie sprawy zostały uzgodnione  
z Sanepidem.   
 

Na sesję przybyła radna Lucyna Kapeluch. 
 
Ad. pkt-u 6. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, że projekt planu pracy 
Rady Miejskiej na rok 2017 został przesłany do wszystkich komisji stałych 
Rady Miejskiej w Bytowie. W związku z powyższym zapytał, czy są jakieś 
uwagi do ww. planu. 
 
Żadnych uwag nie było. 
 
W głosowaniu: 19-za Rada Miejska przyjęła plan pracy Rady Miejskiej  
w Bytowie na 2017 rok, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 7. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania z działalności stałych 
Komisji Rady Miejskiej za rok 2016 zostały przyjęte na swoich posiedzeniach, 
w związku z powyższym zapytał, czy istnieje konieczność ich odczytania?  
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Nikt z radnych nie wyraził takiej woli. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady 
Miejskiej w Bytowie za rok 2016 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie za rok 
2016 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej  
w Bytowie za rok 2016 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Bytowie za rok 2016 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 8. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, iż plany te również 
zostały przyjęte na swoich posiedzeniach komisji. W związku z powyższym 
nie ma potrzeby ich odczytywania. 
 
Rada Miejska zgodziła się na taką propozycję. 
 
Plany pracy Komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2017 w kolejności jak wyżej 
stanowią załącznik nr 12, 13 i 14 do protokołu. 

 
Ad. pkt-u 9. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

• projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów w gminie 
Bytów do nowego ustroju szkolnego (druk nr 14). 
 

Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał zastępca burmistrza Pan Jacek 

Czapiewski, który omówił zagadnienia prawne związane z nową ustawą 
o systemie oświaty i przepisami ją wprowadzającymi. Skupiał się przede 
wszystkim na przepisach prawnych, tj. art. 127, 204, 205, 206, 210, 222, 227, 
228, 234, które mają bezpośredni związek z reformą oświatową w naszej 
gminie. 
 
Następnie kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pan Andrzej 
Hrycyna omówił projekt uchwały mówiący o dostosowaniu sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów w gminie Bytów do nowego ustroju szkolnego. 
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Jednocześnie poinformował, że zarządzeniem burmistrza z dnia 10.10.2016 r.  
powołano zespół ds. wdrożenia reformy oświaty. W skał zespołu weszli 
dyrektorzy placówek oświatowych miasta Bytowa, przedstawiciele powiatu 
bytowskiego oraz związków zawodowych. W ramach tego zespołu 
dyskutowano także o ww. projekcie. Następnie przedstawił prognozę 
demograficzną średniej liczby dzieci w poszczególnych obwodach szkolnych 
na przestrzeni czteroletniego cyklu nauczania, czyli od 2013 do 2016 roku, 
gdzie zauważono tendencję spadkową, która będzie się utrzymywała aż do 
roku 2024. W dalszej części przedstawił stan aktualny poszczególnych szkół 
na terenie miasta i gminy Bytów na rok szkolny 2016/2017 z podaniem liczby 
oddziałów, uczniów oraz zaproponowane zmiany na rok szkolny 2017/2018, 
2018/2019, 2019/2020. Zgodnie z projektem uchwały proponuje się 
utworzenie na terenie miasta i gminy Bytów sześć szkół podstawowych. Trzy 
w mieście oraz trzy na wsi oraz przekształcenia dotychczasowego Gimnazjum 
nr 1 w Bytowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 oraz likwidację 
Gimnazjum nr 2 w Bytowie, która zakończy swoją działalność  
z dniem 31.08.2019 r. W związku z powyższym na terenie gminy Bytów będą 
funkcjonowały następujące szkoły: 

1. Szkoła Podstawowa nr 1 w Bytowie przy ul. Młyńskiej 11, 
2. Szkoła Podstawowa nr 2 w Bytowie przy ul. Domańskiego 13, 
3. Szkoła Podstawowa nr 3 w Bytowie przy ul. Mierosławskiego 7, 
4. Szkoła Podstawowa w Gostkowie, 
5. Szkoła Podstawowa w Niezabyszewie z oddziałami zamiejscowymi  
     w Rekowie, 
6. Szkoła Podstawowa w Pomysku Wielkim. 

Dodał także, iż uchwała ta ma charakter intencyjny i stanowi podstawę do 
zasięgania obligatoryjnych opinii kuratora oświaty, o czym mówi art. 209 oraz 
związków zawodowych, czyli art. 221. Przy czym opinia kuratora oświaty jest 
wiążąca i odnosi się do oceny zgodności z prawem rozwiązań 
zaproponowanych w tej uwale oraz oceny zapewnienia dzieciom możliwości 
realizacji obowiązku szkolnego. Zaproponowane w projekcie rozwiązania 
zostały skonsultowane z przedstawicielem pomorskiego kuratora oświaty  
w Gdańsku i są wynikiem diagnozy demograficznej mieszkańców  
i zapotrzebowania na szkoły w obwodach dotychczasowych szkół 
podstawowych w gminie Bytów. Na dzień dzisiejszy w gminie Bytów 
funkcjonowało 8 szkół podstawowych, których liczba dzieci wynosiła 2 700, 
w tym 421 dzieci na wsi oraz 2 279 w mieście oraz 144 oddziały. Trzeba też 
pamiętać o tym, że liczba oddziałów wiąże się z liczbą etatów. Średnio  
w oddziałach miejskich znajduje się 23 dzieci, natomiast wiejskich 13. Po 
zmianach liczba ta nieco się zmieni. Ponadto należy zwrócić uwagę na to, że  
w szkołach wiejskich oprócz klas szkolnych również uwzględniono oddziały 
przedszkolne, które funkcjonowały i będą dalej funkcjonowały. Będzie tzw. 
„zerówka” i jeden oddział dla dzieci młodszych. W dalszej części omówił, 
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zgodnie z projektem uchwały nowe obwody szkolne, które zostały oznaczone 
na planszy kolorami. Kolor czerwony oznacza SP nr 1, zielony – SP nr 2  
i niebieski – SP nr 3. Są to obwody, które nie zostały ustalone na stałe. Można 
składać do nich propozycje zmian. Zdaniem kierownika Wydziału obwody te 
zostały ustalone tak, aby zaspokoić wszystkie potrzeby mieszkańców, 
zarówno z  części miejskiej jak i wiejskiej. 
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o przestawienie stanowisk Komisji 
stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Stanowisko Komisji Oświaty Kultury i Sportu przedstawił jej przewodniczący 
Pan Adam Mohr informując, iż Komisja przy 1 głosie  wstrzymującym się 
projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Stanowisko Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy przedstawił jej 
przewodniczący Pan Aleksander Pradella informując, iż Komisja przy  
1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
 
Stanowisko Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska przedstawiła 
zastępca przewodniczącego Komisji Pani Lucyna Wojciechowska informując, 
iż Komisja przy 2 głosach wstrzymujących się projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radny Zbigniew Choma podkreślił, iż na Komisji Budżetu Finansów 
i Rozwoju Gminy złożył wniosek o przedstawienie kserokopii opinii 
związków zawodowych na temat planowanej reformy oświatowej w gminie 
Bytów, której do dnia dzisiejszego nie otrzymał. Powiedział, że dopóki nie 
będzie znał opinii związków zawodowych nauczycieli w tej sprawie, wówczas 
nie będzie mógł podnieść ręki ani za, ani przeciw tej uchwale. Proponowane 
zmiany nie popierają mieszkańcy wsi Rekowa, którzy zapewne zwrócą się  
w tej sprawie do kuratora oświaty z prośbą o odrzucenie tej propozycji. Jako 
radny również się nie zgadza z utworzeniem filii Szkoły Podstawowej  
w Rekowie. W dalszej części swojej wypowiedzi prosi o przedstawienie pisma 
pani kurator, w którym zwraca się o spotkanie.  Radny zapytał też, co będzie, 
jeżeli pani kurator oświaty wyda negatywną opinię w tej sprawie? Czy gmina  
również będzie się od niej odwoływała do sądu administracyjnego oraz jak 
wygląda sprawa przeniesień uczniów?  
 
Odpowiedzi na ww. wątpliwości radnego udzielił kierownik Wydz. EKS Pan 
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Andrzej Hrycyna. Powiedział, iż uchwała którą dzisiaj przyjmujemy ma 
charakter intencyjny. Podlega opiniowaniu związków zawodowych i kuratora 
oświaty. Pierwsza nie jest wiążąca, druga tak. O ich wydanie wystąpimy 
jednak dopiero po przyjęciu uchwały. W ramach zespołu powołanego przez 
burmistrza, uczestniczyli w niej również przedstawiciele związków 
zawodowych, którzy także mieli wpływ na jej kształt. Jeżeli chodzi  
o przeniesienia uczniów, to na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć jak będzie 
się to technicznie odbywało. Scenariuszy jest kilka. Łącznie z tak daleko idącą 
propozycją, że będzie losowanie. Być może będą sytuacje takie, że rodzice tych 
uczniów sami wyrażą chęć, posłania dzieci do innej szkoły. Nie chcielibyśmy 
niczego odgórnie narzucać. Propozycja gminy jest taka, aby przenosić całe 
oddziały, ponieważ dzieci są ze sobą emocjonalnie związane i łatwiej będzie 
się im zaklimatyzować w nowym miejscu. 
 
Do wypowiedzi radnego Chomy odniósł się zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski, który stwierdził, że do Urzędu Miejskiego nie wpłynęło żadne 
pismo od kuratora oświaty na temat spotkania. Jeżeli kurator wyda 
negatywną opinię na temat projektu uchwały, to na pewno się odwołamy  do 
sądu administracyjnego, ponieważ mamy taką możliwość.  
 
Radny Zbigniew Choma powiedział, jeżeli dojdzie do utworzenia filii SP  
w Rekowie, to rodzice dzieci z Rekowa na pewno poślą swoje dzieci do 
Bytowa a nie do Niezabyszewa o czym zostali już poinformowani.  
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski odnosząc się do ww. dyskusji powiedział, że 
prawdopodobnie wpłynęła negatywna opinia kuratora oświaty. W związku 
z powyższym zapytał, czy jest to prawda? 
 
Tak, odpowiedział zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. Otrzymaliśmy 
ją w tym tygodniu i jest ona negatywna. Przedstawialiśmy kuratorowi 
uzasadnienie naszej decyzji przekształcenia szkoły w Rekowie w filię 
Niezabyszewa. Dziś mamy jeszcze szerszą analizę, która uzasadnia tę decyzję. 
Wynika z niej, że jeszcze w 2011 roku placówka miała 40 uczniów, dzisiaj ma 
26. Negatywna opinia kuratora oznacza, że w Rekowie mamy dziś 8-klasową 
szkołę. Kuriozum tej sytuacji powoduje to, że jest pewna niezręczność, ale nie 
blokuje to rozwiązań zaproponowanych w dzisiejszej uchwale o sieci szkół,  
z uwagi na to, gdyż mamy możliwość złożenia zażalenia do ministra oświaty, 
które jest w trakcie przygotowywania. 
 
Postanowienie Kuratora Oświaty zostanie odczytane w punkcie wolne  
wnioski i zapytania powiedział przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie 
Pan Jan Treder, które dotyczy poprzedniej uchwały o zamiarze likwidacji SP 
w Rekowie a nie obecnej. 
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W dalszej części dyskusji radny Eugeniusz Wiatrowski zapytał, czy Związki 
Zawodowe wydały jakąś opinię w tej sprawie.     
 
Tak, odpowiedział przewodniczący Rady, która również zostanie odczytana  
w punkcie wolne wnioski i zapytania. 
 
Zdaniem radnego opinia ZNP powinna być odczytana w tej części a nie  
w punkcie wolne wnioski i zapytania. 
 
Opinia ZNP, dotyczy poprzedniej uchwały z dnia 22.12.2016 r., powiedział 
przewodniczący Rady. 
 
Odnosząc się do ww. dyskusji kierownik Wydz. EKS stwierdził, że mówimy, 
tu o dwóch różnych sprawach. Radny Choma myśli i mówi o czymś innym. 
Negatywna opinia kuratora, dotyczy poprzedniej uchwały. Natomiast do 
obecnej nie posiadamy, ponieważ nie została ona jeszcze podjęta. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz podkreślił, iż też uczestniczył w posiedzeniu 
Komisji BFRG i nie zauważył, żeby radny Zbigniew Choma miał jakieś 
problemy, na której wyrażał się w sposób jasny i zwięzły. W sposób 
jednoznaczny, oddzielając sprawy sołectwa od szkoły. Jednocześnie wnioskuje 
o przedstawienie opinii ZNP o sieci szkół przed głosowaniem nad uchwałą. 
 
Do tego projektu uchwały nie ma opinii związków zawodowych, ponieważ 
nie została ona jeszcze podjęta, powiedział kierownik Wydz. EKS Pan Andrzej 
Hrycyna. Związki zawodowe nie przedstawiły jednoznacznego stanowiska na 
piśmie. W trakcie dyskusji nad projektem tej uchwały wnosiły o stworzenie  
w mieście czterech szkół podstawowych oraz utworzenie 17 lub 18 osobowych 
oddziałów. 
 
Odnosząc się do ww. dyskusji zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski 
stwierdził, że posiadamy dwa stanowiska związków zawodowych. Jedno 
dotyczy poprzedniej uchwały, natomiast drugie obecnej, które nie są wiążące. 
Są to tylko ich spostrzeżenia. Natomiast nie posiadamy żadnej opinii co do 
powyższego projektu uchwały, ponieważ nie została ona podjęta. 
 
Z uwagi na nieporozumienia jakie wywiązały się w trakcie dyskusji nad 
projektem uchwały przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę  
w celu dostarczenia opinii związków zawodowych na temat sieci szkół. 
 
Po przerwie stanowisko ZNP w sprawie sieci szkół w całości odczytał 
zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
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Stanowisko to stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Radny Jacek Orłowski wypowiadając się w kwestii tej uchwały nie 
rozumienie, dlaczego robimy wokół niej tyle zamieszania. Wcześniej, kiedy 
były zmiany w szkolnictwie nikt nikogo nie pytał do której szkoły chciałby 
pójść. Klasy były podzielone. Nie przenoszono oddziałów w całości. Dziś 
robimy z tego wielki problem. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska podkreśliła, że na Komisji do końca 
nie zrozumiała, jak będzie odbywało się przenoszenie uczniów do innych klas.  
Sądziła, że tylko w tym roku część klas III i VI będzie przeniesiona do nowej 
SP nr 3 w Bytowie. Okazuje się, że co roku i to przez 3 lata. W związku  
z powyższym zapytała, czy nie lepiej byłoby, przenieść w całości VI klasy z SP 
nr 2 i 5 do SP nr 3, ponieważ mniej odczuli by tę zmianę, skoro i tak 
przenosiliby się do Gimnazjum. 
 
W odpowiedzi kierownik Wydz. EKS stwierdził, iż wcześniej też o takich 
rozwiązaniach myśleliśmy. Jednak rozwiązanie, które przyjęliśmy wydaje 
nam się najbardziej optymalne. O tym, o czym radna mówi dotyczy kwestii 
technicznych, które możemy przedyskutować. Być może są one zasadne. 
 
Zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski zwrócił uwagę, aby przestrzegać 
przepisów ustawy, która mówi, aby podejmować takie działania, żeby 
struktura szkoły była pełna. 
 
Następnie za zgodą Rady Miejskiej w Bytowie głos zabrał Pan  
Kazimierz Kerlin dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  
w Bytowie, który powiedział, że występuje w imieniu uczniów. Prosi radnych 
o nie zabieranie  nam numeru naszej szkoły. Teraz jesteśmy Szkołą 
Podstawową nr 3, w skład której wchodzi Gimnazjum nr 3 i Zasadnicza 
Szkoła Zawodowa nr 2. Zabranie numeru naszej szkole będzie miało wielkie 
konsekwencje dla ucznia. Panuje opinia, że „czwórka” jest już powszechnie 
przyjęta. Zgadzam się z tym, ale pracujemy nad tym, aby mówić, że jesteśmy 
„trójką”. Promujemy to w różny sposób. Dziś numerem 4 operujemy bardziej 
my, dorośli, niż młodzież. Gdy nasza młodzież kończy szkołę  
nr 3 i idzie do pracy w bytowskich przedsiębiorstwach, ma znacznie lepszy 
start, niż wcześniej, gdy kończyła „czwórkę”. Proszę, aby nie naznaczać 
naszych uczniów i wrócić do dawnych nazw. Aby obecna „jedynka” była dalej 
„piątką”, Gimnazjum nr 1 było Szkołą Podstawową nr 1, ”dwójka” dalej 
„dwójką”, a my zostalibyśmy „trójką”. Nie byłoby nr 4. Nigdzie w ustawie nie 
jest powiedziane, że szkoły muszą być ponumerowane po kolei. Patrzmy tutaj 
na dobro dzieci. Nasi uczniowie często nie potrafią upomnieć się o swoje, 
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dlatego to my powinniśmy o nich pamiętać. Przypomniał, też czasy, że kiedyś 
kierowano uczniów do „czwórki” za karę. Teraz przychodzą uczniowie, 
którzy w jakiś sposób zostali dotknięci przez los. Dlatego prosi wysoką Radę, 
aby nie zmieniać numeru szkoły.  
 
Wniosek dyrektora SOSW poparła również radna Barbara Kosmowska, która 
powiedziała, w takim Tokio nie ma np. 13 pietra. Japończycy są tak mocno 
przekonani o tym, że trzynastka przynosi pecha, że wyeliminowali je, również 
z myślą o turystach. My powinniśmy zrobić cos ważnego dla własnych dzieci. 
Starsi pamiętają czasy, gdy dzieci z „czwórki” były pod pręgieżem drwin. Nie 
byliśmy wtedy świadomi, że unikając jednej cyfry możemy uratować czyjąś 
godność. Myślę, że teraz należy się to dzieciom. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zgłosił wniosek, aby zdjąć z porządku obrad 
projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół  podstawowych  
i gimnazjów w gminie Bytów do nowego ustroju szkolnego, do ponownego 
przeanalizowania w Komisjach stałych Rady Miejskiej w Bytowie, z uwagi na 
szereg wątpliwości. 
 
Burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka zgłosił wniosek, aby dalej procedować 
nad ww. projektem uchwały, po to aby wypracować odpowiednie stanowisko 
w tej sprawie oraz udzielić głosu dyrektorowi SP nr 1 Panu Jerzemu 
Jobczykowi. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
ogólne wniosek radnego Wiatrowskiego o zdjęcie z porządku obrad ww. 
projektu uchwały. W wyniku głosowania: (5-za, p-14, w-0) Rada Miejska  
w Bytowie wniosek odrzuciła.    
 
Następnie Rada Miejska w głosowaniu 19-za udzieliła głosu dyrektorowi SP 
nr 1 w Bytowie Panu Jerzemu Jobczykowi, który powiedział, 
przyzwyczailiśmy się i zaakceptowaliśmy nr 1 dla naszej szkoły, mimo,  
że nasza placówka ma ponad 30-letnią tradycję jako „piątka”. Dokonaliśmy 
zmian we wszystkich ważnych dokumentach, łącznie ze sztandarem  
i pieczęcią. Jednak gdy niedawno zapytałem naszych nauczycieli, co sądzą  
o pomyśle powrotu placówki do dawnego numeru 5, aż 32 osoby nie miały nic 
przeciwko temu. Nie chcemy nikomu robić przeszkód i zgadzamy się  
z decyzją radnych, jednak trzeba pamiętać, że też mamy jakieś prawo do 
nabytych znaków. Chcemy dzieci jak najlepiej wykształcić, aby dobrze czuły 
się w naszym mieście. 
 
W dalszej części głos zabrał burmistrz Bytowa pan Ryszard Sylka, który 
powiedział, że cały czas debatujemy nad dobrem dziecka, co trzeba zrobić, 
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aby nasze dzieci dobrze wykształcić oraz dobrze czuły się w naszym mieście. 
Administracyjnie Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Bytowie 
należy do Starostwa Powiatowego. Natomiast dzieci uczące się w nim, należą 
do wszystkich. Głos dyrektora Jobczyka odbieram jako akceptujący tę zmianę, 
dlatego nie upieram się, aby było tak jak w projekcie uchwały. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska odnosząc się do dyskusji oraz 
wypowiedzi dyrektorów szkół proponuje przychylić się do ich prośby  
i wprowadzić zmianę numeracji szkół. Podobnego zdania był również radny 
Tomasz Franciszkiewicz, który proponuje uszanować wolę dyrektora SOSW 
pozostawiając nr 3 oraz dyrektora SP nr 1, który zgadza się na zmianę 
numeracji szkoły na nr 5. 
 
Podobnego zdania był również radny Aleksander Pradella, który zgłosił 
wniosek, aby dokonać poprawki w projekcie uchwały polegającej na 
dokonaniu zmiany numeracji szkół. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał wniosek radnego 
Aleksandra Pradelli pod głosowanie ogólne polegający na dokonaniu zmian 
numeracji szkół w treści uchwały oraz w załącznikach i uzasadnieniu  
tj. Szkoły Podstawowej nr 1 na 5 oraz Szkoły Podstawowej nr 3 na 1, który 
został przyjęty przez Radę jednogłośnie.  
 
Pan Kazimierz Kerlin dyrektor SOSW w Bytowie złożył radnym 
podziękowanie za poparcie wniosku. 
  
Kończąc dyskusję nad ww. projektem uchwały burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka powiedział, że chciałby przekazać kilka bardzo ważnych uwag, które 
padły w trakcie dyskusji na dzisiejszej sesji, w której również uczestniczył 
powołany zespół ds. reformy oświatowej w gminie Bytów, w tym 
przedstawiciele związków zawodowych. W trakcie dyskusji rozważano 
wariant utrzymania czterech szkół podstawowych. Trzy szkoły podstawowe 
zaproponowane w projekcie uchwały zapewnią bezzmianowe zajęcia. Cztery 
spowodowałyby wzrost kosztów. Nie zapobiegnie to przenoszeniu uczniów, 
co na pewno spowoduje niezadowolenie społeczne. Przy czterech placówkach 
zamieszanie błoby jeszcze większe. Nie zapewni nam to zwiększenia etatów, 
bo będzie około 300 uczniów mniej. To ponad 20 etatów mniej. W związku  
z powyższym prosi o przyjęcie projektu uchwały wraz z zaproponowaną 
zmianą. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, czy wiadomo jest ile nauczycieli straci 
pracę?  
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W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski stwierdził, że około 
22 nauczycieli. Część z nich przejdzie na świadczenia emerytalne. 
 
Po wyczerpaniu głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (14-za, p-1, w-4), Rada Miejska uchwałę 
Nr XXVI/257/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. przyjęła wraz 
z poprawką. 
  
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
 

• wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Wodociągów Miejskich Bytów 
Spółka z o.o. (druk nr 4). 

 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka informując,  
iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na wniesienie przez gminę 
Bytów w formie aportu sieci kanalizacji sanitarnej w Gostkowie  i w ul. 
Młyńskiej do Wodociągów Miejskich w Bytowie na ogólną wartość 
1 505 230,14 zł. 
 
Następne przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk stałych 
Komisji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

2. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej jw. 
3. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę 
Nr XXVI/258/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie 
przyjęła.  

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Maria Kułakowska, radna Katarzyna Januszewska – 

Lisińska, radny Stanisław Borzyszkowski/ 
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
• uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Wodociągów 
Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2017-2018 (druk nr 3). 

 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka informując,  
iż corocznie gmina Bytów przyjmuje plan rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Wodociągów 
Miejskich Bytów, który opiewa na kwotę 2 mln zł, z rozłożeniem na dwa lata. 
Następnie zgodnie z załącznikiem omówił poszczególne zadania inwestycyjne 
planowane na rok 2017 i 2018. 
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

2. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej jw. 
3. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę 
Nr XXVI/259/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie 
przyjęła.  

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
� zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i odprowadzania ścieków (druk nr 2). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka, który 
poinformował, że zatwierdzenie stawek wody i ścieków, rokrocznie  
odbywały się w miesiącu październiku, za wyjątkiem roku ubiegłego, gdzie 
Rada Miejska w Bytowie podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków do dnia 31.03.br., w związku  
z trwającymi pracami nad zmianą ustawy – prawo wodne. Prawo wodne 
zakładało wprowadzenie podwyższonej opłaty środowiskowej, która nie 
została wprowadzona z dniem 1.01.2017 r. Po wyliczeniu kosztów przez 
Spółkę oraz zweryfikowaniu stawek przez Urząd uznano, że zostały one 
właściwie ustalone. W związku z powyższym proponuje się podwyższenie 
opłat netto: 
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- za dostarczenie wody z 2,93  zł/m3 na 3,05 zł/m3, 
- za odprowadzenie ścieków z 4,20 zł/m3 na 4,31 zł/m3. 
Do podanych cennych dolicza się również podatek VAT, w wysokości 8%. 
Zaproponowana podwyżka wynosi 3,5%. Wzrost taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla rodziny  
4 osobowej spowoduje wzrost średnio o 2,50 zł na miesiąc. Wzrost taryf za 
dostawę wody i odprowadzanie ścieków spowodowany jest planowanym 
zwiększeniem kosztów amortyzacji i od nowo wybudowanych sieci  
i urządzeń wodociągowych oraz planowanego na rok 2017 aportu sieci, 
kosztów remontów infrastruktury wodociągowo – kanalizacyjnej, wzrostem 
podatków i opłat oraz bieżących kosztów działalności. 
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 

2. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej jw. 
3. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska przy 2 głosach 

wstrzymujących się projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę 
Nr XXVI/260/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. przyjęła.  

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
• zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Bytowie na 2017 rok (druk nr 1). 
 
Rada Miejska bez uwag zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Bytowie na 2017 rok, który został przyjęty Uchwałą  
Nr XXVI/261/2017  jednogłośnie. Głosowanie 19-za. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
• ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  na terenie miasta Bytowa 
oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych  
i sposobu ich pobierania (druk nr 5). 

 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka, który 
poinformował, że zgodnie z ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych  
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i niektórych innych aktów prawnych,  tekst jednolity ogłasza się nie rzadziej 
niż raz w roku, który ogłasza się w formie obwieszczenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego. Organem właściwym do jego 
wydania jest Rada Miejska w Bytowie. 
 
Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/262/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie przyjęła.  

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
• wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pn. „Budowa 

węzła transportu zbiorowego w Bytowie” (druk nr 6). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka, który 
poinformował, że podjęcie ww. uchwały wynika z konieczności przystąpienia 
do działań na rzecz przygotowania do aplikowania o środki unijne, dostępne 
w ramach RPO WP 2014-2020. Termin naboru wniosków w ramach 
Poddziałania 9.1.2 Transport miejski został wyznaczony na luty-marzec 2017 r.  
Przedmiotowe zadanie zostało ujęte w Zintegrowanym Porozumieniu 
Terytorialnym dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Bytowa, zawartym 
pomiędzy Zarządem Województwa Pomorskiego, a reprezentacją MOF 
Bytowa w dniu 29.06.2016 r. W przywołanym dokumencie, szacunkowa 
wartość projektu ogółem została określona na kwotę: 17,1 mln zł. Gmina 
Bytów ubiegać się będzie o dofinansowanie na poziomie 85%. Udział środków 
własnych w projekcie wyniesie ok. 2,6 mln zł. Zadanie będzie realizowane  
w okresie: 2018-2019. Dyskusja na temat wprowadzenia komunikacji miejskiej 
odbyła się w miesiącu styczniu br. na posiedzeniu Komisji BFRG z udziałem 
radnych. Dyskutowano również o tym, czy w projekcie tym uwzględnić także 
partnerstwo z powiatem bytowskim. Jednak propozycja ta nie uzyskała 
akceptacji radnych.  
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk  
Komisji stałych Rady Miejskiej. 
 
Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy przy 2 głosach wstrzymujących 
się pozytywie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja Oświaty i Polityki Społecznej przy 1 głosie wstrzymującym się 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska przy 2 głosach wstrzymujących 
się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska powiedziała, że chciałaby uzyskać 
informację na temat budowy ciągu pieszo rowerowego, który ma być 
wykonany z kostki betonowej a nie z asfaltu. Temat budowy ścieżek 
rowerowych podnoszony jest już od dwóch lat, gdzie informowaliśmy o tym, 
że budowa ścieżek rowerowych z kostki betonowej jest mniej trwała, niż  
z asfaltu. Pomimo tego nadal stosuje się te zasady. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka stwierdził, iż 
rzeczywiście dyskusja na temat wykonania ścieżek rowerowych z asfaltu była 
wcześniej podnoszona, która nie jest jednoznaczna. Po konsultacjach  
z architektem miejskim jesteśmy tego samego zdania, żeby na terenach 
miejskich utrzymywać dotychczasowy sposób realizacji ciągów pieszo 
rowerowych, czyli z kostki betonowej niefazowanej, natomiast poza 
obszarami zabudowanymi jak najbardziej uzasadniona jest budowa ścieżek 
rowerowych z asfaltu. 
 
Odnosząc się do ww. wypowiedzi burmistrza radna Katarzyna Januszewska – 
Lisińska zapytała, dlaczego na zachodzie (np. w Niemczech) ścieżki rowerowe 
są wykonane z  asfaltu a u nas z kostki betonowej? 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa powiedział. Jeżeli chodzi o standardy  
budowy dróg, chodników, czy ciągów pieszo rowerowych w Niemczech, to 
jest on na pewno wyższy niż w Polsce. Realizacja tych zadań odbywa się  
z dużym wyprzedzeniem wraz z wyprowadzeniem wszystkich przyłączy do 
sieci, ponieważ państwo jest na tyle bogate, że mogą sobie na to pozwolić.  
U nas niestety tak nie jest.   
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz podkreślił, iż tak dalece by nie sięgał w tym 
temacie. Należy zwrócić uwagę na miasta Polskie, takie jak: Gdańsk, Sopot, 
czy Słupsk i bardzo często w centrum dochodzi do jakiś kolizji, czy wymiany 
instalacji podziemnych, gdzie są ścieżki bitumiczne. Koszt wykonania takich 
ścieżek jest taki sam jak betonowych, która nie tylko służy rowerzystom, ale 
także rolkarzom, desko rolkarzom, inwalidom, wózkom itd.. Dlatego 
niezrozumiałe jest dla radnego to,  że burmistrz upiera się, żeby je wykonać  
z betonu. Poza tym na spotkaniu tym byli również sportowcy, którzy 
wnioskowali o wybudowanie ścieżek rowerowych z asfaltu. Burmistrz 
Bytowa otrzymał też materiały w tej sprawie, które osobiście przekazał. Jako 
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radny jest przeciwny tej koncepcji, dlatego będzie głosował przeciwko tej 
uchwale. 
 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego Tomasza Franciszkiewicza burmistrz 
Bytowa powiedział, że trudno zrozumieć radnego w swoich wypowiedziach. 
Raz chwali architekta miejskiego, który jest autorytetem, dziś neguje. Na 
pewno ciężko byłoby znaleźć kogoś innego, z którego radny byłby 
zadowolony.  
 
Radny Aleksander Pradella powiedział, że na temat utworzenia komunikacji 
miejskiej w Bytowie nie spotkał się z krytyką lecz z zadowoleniem. 
 
Radny Zbigniew Choma zapytał, jaka będzie przepustowość dworca 
autobusowego po przebudowie. W szczególności chodzi ile osób będzie  
z niego korzystało oraz utworzenie baru szybkiej obsługi, który zdaniem 
radnego budzi wątpliwości, żeby się utrzymał. Podobną sytuację mięliśmy na 
basenie, z którego zrezygnowano. Kolejne pytanie radnego dotyczyło 
utworzenia biura promocji miasta i obsługi ruchu turystycznego. Radny 
zapytał, czy biuro promocji z zamku zostanie przeniesione na dworzec, czy 
będą dwa oraz jak wygląda sprawa zakupu 3 autokarów przystosowanych do 
komunikacji miejskiej wraz ze świadczeniem usług komunikacji miejskiej  
w okresie trwałości projektu, tj. 5 lat od daty zakończenia finansowego 
projektu. Dyskusja na komisjach była taka, żeby odstąpić od ich zakupów  
a jedynie wejść w okres próbny. 
 
Odpowiedzi na ww. pytania udzielił burmistrz Bytowa. Jeżeli chodzi  
o pierwsze pytanie, to aktualnie trwają przygotowania sporządnia 
dokumentacji, z której będzie wynikało jakie będą szacunki pasażerów. Jeżeli 
chodzi o bar szybkiej obsługi, to jest on jak najbardziej zasadny, z którego 
będą korzystali pasażerowie. Jeżeli chodzi o zakup autokarów, to nie 
chcielibyśmy tego robić na próbę, ponieważ nie otrzymalibyśmy na to zadanie  
żadnych środków unijnych. Poza tym musimy to zrobić raz a dobrze. 
Wcześniej też tym tematem się zajmowaliśmy, gdzie komunikacja miejska 
upadła, ponieważ nic nie było zrobione profesjonalnie. Na pewno nie będzie 
to komunikacja, która będzie funkcjonowała w każdym miejscu, lecz w tych  
najbardziej nasilonych ruchem. Między innymi na ul. Sikorskiego. Koszt 
utrzymania komunikacji miejskiej wynosiłby około 800 tys. zł rocznie, który 
zostanie pokryty w ramach tego projektu. Jeżeli chodzi o zakup 3 autokarów,  
jest to bardzo bezpieczny zapis, niż wpisać we wniosku 5 lub 6 autokarów, 
z którego trzeba się wywiązać. Miasto Kościerzyna, też planowała większy 
zakup autokarów, z których się dziś wycofuje. Jeżeli chodzi o funkcjonowanie  
PIT, to na dzień dzisiejszy mamy dwa. Jeden na Zamku, drugi w Rekowie. 
Ponadto rozważamy możliwość utworzenia dodatkowego biura promocji na 
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dworcu. Z uwagi na małe zainteresowanie mieszkańców PIT w BCK został 
zlikwidowany. 
 
Radny Jacek Orłowski odnosząc się do projektu uchwały zapytał, o który 
budynek dworca PKP chodzi? 
 
O ten istniejący, który ma być budynkiem wielofunkcyjnym, zgodnie  
z zapisami w projekcie, powiedział burmistrz. Zabiegamy też o jego 
nieodpłatne przejęcie od PKP, który dotychczas był wykorzystywany na 
mieszkania. Możliwe jest, że będziemy musieli za mieszkania zapłacić. Ale te 
kwestie regulują oddzielne przepisy. 
 
Radny Jacek Orłowski zasugerował, może zamiast utworzenia baru szybkiej 
obsługi na dworcu otworzyć takie punkty jak: McDonald’s, KFC. Być może by 
się przyjęły. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W głosowaniu: (13-za, p-3, w-3) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/263/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. przyjęła.  

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
W tym momencie przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę  
w obradach Rady. 
 
Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnych projektów uchwał  
w sprawie: 
 
• zmiany uchwały w sprawie zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz 

rodzajów i wysokości okresowych stypendiów sportowych gminy Bytów 
dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe (druk nr 7). 

 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski, który 
poinformował, że na wniosek Prokuratora Rejonowego w Bytowie zmieniona 
została uchwała Nr XXXIV/287/2013 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
30.10.2013 r. w sprawie zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz 
rodzajów i wysokości okresowych stypendiów sportowych gminy Bytów dla 
osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe, w której uchylono w § 1 ust. 1 
pkt 3 regulaminu określającego zasady, tryb przyznawania i pozbawiania oraz 
rodzaje i wysokość okresowych stypendiów sportowych gminy Bytów dla 
osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe. Punkt 3 wskazanego wyżej 
paragrafu zawiera zapis o treści „w roku przyznania stypendium ukończy 
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najwyżej 25 lat”. W związku z powyższym dokonano uchylenia tego zapisu, 
który był niezgodny z prawem tj. Konstytucją RP oraz ustawą o samorządzie 
gminnym. 
 
Komisja Oświaty i Polityki Społecznej projekt uchwały zaopiniowała 
jednogłośne pozytywnie. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/264/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie przyjęła.  
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radna Lucyna Kapeluch, 

radny Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski/. 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
• udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego 

(druk nr 8). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Bytowa Pan Jacek Czapiewski,  
który poinformował, że proponuje się udzielenie pomocy finansowej  
w wysokości 12 000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie wskazane przez 
Dyrektora Muzeum Zachodniokaszubskiego w Bytowie, tj.: przegląd 
konkursowy festiwalu muzycznego „Cassubia Cantat”. Przegląd konkursowy 
festiwalu ,,Casubbia Cantat” dąży  do rewitalizacji i popularyzacji starych, 
zapomnianych kaszubskich pieśni ludowych.  
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Komisja BFRG przy 2 głosach wstrzymujących się projekt uchwały  
zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja OPS projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Komisja RWOŚ jw. 
 
W dyskusji nad ww. projektem uchwały radny Tomasz Franciszkiewicz 
zapytał, czy w tym zadaniu również uczestniczy powiat bytowski. 
 
Nie, odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
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W głosowaniu: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/265/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie przyjęła.  
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski/. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
• zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego (druk nr 9). 
 
Projekt uchwały zreferowała p.o. skarbnika Bytowa Pani Halina Zaborowska. 
Poinformowała, że w dniu 28 września 2016 r. gmina Bytów zawarła umowę  
z Samorządem Województwa Pomorskiego o przyznanie pomocy w ramach 
działania „Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub 
rozbudową wszystkich rodzajów małej architektury, w tym inwestycji  
w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” na realizację przedsięwzięcia 
inwestycyjnego pn. „Przebudowa ulic: Stefana Batorego, Władysława 
Łokietka, Bolesława Chrobrego, Władysława Jagiełły i Jana III Sobieskiego  
w Rzepnicy”. Koszt realizacji inwestycji ogółem w 2017 r. wynosi 4.309.422,00 
zł, w tym dofinansowanie 2.702.354,00 zł. Wkład własny w wysokości 
1.607.068,00 zł zostanie pokryty z dochodów własnych (855.800,00 zł) oraz  
z kredytu (751.268,00 zł). Przewidywany termin zakończenia inwestycji 
15.11.2017 r.  
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Komisja BFRG przy 2 głosach wstrzymujących się projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja OPS przy 1 głosie wstrzymującym się projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywie. 
Komisja RWOŚ projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę 
Nr XXVI/266/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie 
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przyjęła.  
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski/. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
• wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2017 rok  

(druk nr 10). 
 
Autopoprawki w imieniu burmistrza do ww. projektu uchwały zgłosiła p.o. 
skarbnika Bytowa Pani Halina Zaborowska, które dotyczą miedzy innymi: 
1. W załączniku nr 2 do uchwały (wydatki gminy Bytów): 

� w rozdziale 92118 (Muzea) w § 2710 zwiększa się dotację celową na 
kwotę 12 000 na organizację festiwalu muzycznego „Cassubia Cantat”.  

� oraz w rozdziale 92195 (pozostała działalność) w § 4300 zmniejsza się 
wydatki o kwotę 12 000. 

2. W załączniku nr 3a (zadanie inwestycyjne rozpoczynające się w 2017 r. –  
     budowa boiska lekkoatletycznego). 

� w poz. 5 pn. „Zatoka przy ul. Słonecznej zwiększa się o kwotę 20 000 zł. 
3. W załączniku nr 3b (zadania inwestycyjne kontynuowane w 2017 r.) 

� w poz. 19 pn. „Budowa boiska lekkoatletycznego” wydatki zmniejsza 
się o kwotę 20 000 zł. 

 
Po dokonanych zmianach budżet gminy Bytów na rok 2017 zamyka się po 
stronie dochodów kwotą 97 664 090,02 zł, po stronie wydatków kwotą  
w wysokości 107 344 428,02 zł oraz deficytem budżetowym w wysokości 
9 679 439 zł. 
 
Uzupełnienia do ww. projektu uchwały dokonał burmistrz Bytowa Pan 
Ryszard Sylka. Poinformował, że autopoprawka w kwocie 12 000 zł wynika  
z zwiększenia środków na organizację festiwalu muzycznego „Cassubia 
Cantat”. Natomiast kwota 20 000 zł przeznaczona na budowę boiska 
lekkoatletycznego została zmniejszona, z przeznaczeniem na budowę zatoczki 
przy ul. Słonecznej. Autopoprawki te wynikły z pewnego nieporozumienia 
przy ustalaniu zadań do realizacji. 
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Komisja BFRG bez autopoprawek projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja OPS pierwotną wersję projektu uchwały przy 1 głosie 
wstrzymującym się zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja RWOŚ bez autopoprawek projekt uchwały zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
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Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał o projekt techniczny - rewitalizacja 
Zamek w kwocie 72 000 zł. Przy zatwierdzaniu budżetu na rok 2017 kwota ta 
wynosiła 150 000 zł. Po zwiększeniu kwota ta wynosi 222 000 zł. Radny 
zapytał, z czego to wynika? 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka powiedział, że wynika to 
ze zwiększenia środków na opracowanie koncepcji architektonicznej  
i projektowej budowy wind p. Bogusławskiemu (60 000 zł). Zlecono również 
opracowanie pomieszczeń muzealnych i nowopowstających p. Lubińskiej 
(36 000 zł), czyli piwnic oraz innych pomieszczeń wystawowych oraz 
wykonanie dokumentacji technicznej w części hotelowej p. Rudnik (46 000 zł) 
a także wykonanie ekspertyzy p.poż. na kwotę ponad 5 522 zł, co wynosi ok. 
148 000 zł. Całkowity koszt sporządzenia całej dokumentacji jest bardzo 
kosztowny, który wynosi 222 000 zł. Dlatego zwiększono to zadanie 
o kwotę 72 000 zł. To nie jest unikanie ustawy o zamówieniach publicznych. 
Wykonawcy zostali wyłonieni w drodze składania ofert. Poza za tym mamy 
określone terminy z których musimy się wywiązać. 
 
Zdaniem radnego Tomasza Franciszkiewicza powinien być ogłoszony 
przetarg a nie dzielenie tych zadań na poszczególnych wykonawców.  
 
W dalszej części dyskusji radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał burmistrza, 
co się stało, że wartość zadania od grudnia wzrosła o 50%? 
 
Ponieważ wartość zadania była niedoszacowana, powiedział burmistrz. Tryb 
wyboru wykonawców jest zgodny z ustawą o zamówieniach publicznych, 
która dopuszcza taką możliwość. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W pierwszej kolejności przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ogólne 
zgłoszone autopoprawki do ww. projektu uchwały, które w głosowaniu:  
(15-za, p-0, w-1) Rada Miejska przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  

Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski/. 

 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ogólne w całości 
projekt uchwały wraz z przyjętymi autopoprawkami. 
W wyniku głosowania: (13-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę 
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Nr XXVI/267/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. przyjęła.  
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski/. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
• zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata  

2017-2025 (druk nr 11). 
 
Autopoprawkę do ww. projektu uchwały w imieniu burmistrza zgłosiła 
również p.o. skarbnika Bytowa Pani Halina Zaborowska, która dotyczy 
zmniejszenia wydatków o kwotę 20 000 zł w załączniku nr 2 w poz. 1.3.2.10 
pn. „Budowa boiska lekkoatletycznego” omawiając zarazem poszczególne 
zadania WPF, zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszego projektu uchwały. 
 
 Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Komisja BFRG projekt uchwały w wersji pierwotnej zaopiniowała 
pozytywnie. 
Komisja OPS przy 1 głosie wstrzymującym się projekt uchwały bez 
autopoprawki zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja RWOŚ projekt uchwały bez autopoprawki zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W pierwszej kolejności przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ogólne 
zgłoszoną autopoprawkę, którą w głosowaniu: (15-za, p-0, w-1) Rada Miejska  
przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski/. 

 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ogólne projekt 
uchwały w całości wraz z przyjętą autopoprawką. 
 
W głosowania: (13-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/268/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. przyjęła.  
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski, radny Tomasz Franciszkiewicz/. 

 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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• rozpatrzenia skargi na działalność  burmistrza Bytowa - (druk nr 12). 
 
Projekt uchwały w całości odczytał przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie 
Pan Jan Treder. 
 
Skarga dotyczy parkowania pojazdów samochodowych na ulicy Zamkowej  
w Bytowie, co zagraża bezpieczeństwu pieszych na tej ulicy. 
 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił jej przewodniczący Pan  
Bartosz Majkowicz informując, iż Komisja uznała skargę za bezzasadną. 
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk Komisji 
stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Komisja BFRG przy 2 głosach wstrzymujących się projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie, uznając skargę za bezzasadną. 
 
Komisja OPS pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
 
O głos w sprawie poprosił skarżący Pan Wincenty Kniter, któremu Rada 
udzieliła głosu. 15-za. 
 
Pan Wincenty Kniter w swojej wypowiedzi nic nowego do skargi nie wniósł, 
za wyjątkiem tego co zostało ujęte w skardze. 
 
Jednocześnie zarzucił, że gmina nie może sobie poradzić z sądem ani z policją. 
Prawo należy egzekwować jednakowo w stosunku do wszystkich 
użytkowników przez zarządcę drogi, czyli gminę. 
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w powyższej sprawie. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/269/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie przyjęła.  
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/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski, radny Tomasz Franciszkiewicz/. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa - (druk nr 13). 
 
Projekt uchwały w całości odczytał przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie 
Pan Jan Treder.  
Skarga dotyczy braku dodatkowego oświetlenia przejścia dla pieszych przy 
skrzyżowaniu ul. Kąpielowej i ul. Wolności w Bytowie.  
 
Następnie przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Bartosz Majkowicz 
przedstawił stanowisko Komisji, uznając skargę za bezzasadną. 
 
Komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie uznając skargę Pana Wincentego Knitera za bezzasadną. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: (15–za) udzieliła głosu skarżącemu Panu 
Wincentowi Kniterowi. 
 
Pan Wincenty Kniter również nic nowego do ww. skargi nie wniósł za 
wyjątkiem tego co zostało ujęte w skardze. 
 
W dalszej części zarzucił, że od roku nic w tej sprawie nie zrobiono. 
 
Radny Adam Mohr podkreślił, iż zasadne są Pańskie spostrzeżenia co do 
zagrożenia. Natomiast skarga jest bezzasadna. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVI/270/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 1.02.2017 r. jednogłośnie przyjęła.  
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, radny  
Bogdan Adamczyk, radny Jacek Orłowski, radny Tomasz Franciszkiewicz/. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Ad. pkt-u 10. 
Odpowiedzi na nw. interpelacje udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
 

• w sprawie przeglądu stanu zdrowotnego kasztanowca przy ul. Josyfa 
Slipyja w Bytowie powiedział, że po dokonaniu wizji w terenie, 
podejmiemy stosowne czynności w tej sprawie. 
 

• w sprawie wykonania zabiegów pielęgnacyjnych w lesie komunalnym na 
osiedlu Jeziorki w Bytowie poprzez usunięcie suchych drzew oraz gałęzi 
stwierdził, iż faktycznie radna Katarzyna Januszewska – Lisinska po raz 
kolejny zgłasza w tej sprawie interpelacje i trudno powiedzieć co trzeba  
jeszcze zrobić, aby było dobrze, zważywszy na fakt, iż wszelkie prace 
zostały tam wykonane przez pracowników Urzędu Miejskiego 
i uzgodnione z radną. Dlatego też uznaliśmy, że zadanie to zostało 
wykonane. Niemniej jednak skierujemy ponownie pracowników  
i w obecności radnej ustalimy co należy jeszcze zrobić.  

 
• w sprawie uporządkowania terenu wzdłuż lasu (usunięcie gałęzi 

i korzeni) po przeprowadzonych wykopach przez Wodociągi Miejskie  
w Bytowie na osiedlu Jeziorki powiedział, że również w obecności radnej 
ustalimy co należy zrobić. 

 
• w sprawie uporządkowania terenu (trawnika) u zbiegu ul. 1 Maja  

i Kościuszki na którym składowany jest śnieg powiedział, iż faktycznie  
były zgłoszenia od mieszkańców w tej sprawie. W związku z tym  
zwróciliśmy się do GDDKiA w Gdańsku o uprzątnięcie terenu, 
otrzymując zapewnienie, że zadanie to zostanie wykonane. 

 
• w sprawie wykonania placu zabaw i siłowni w Rzepnicy i w Pomysku 

Wielkim, z podaniem kosztów sporządzenia specyfikacji technicznej oraz  
z jakich środków zostały one sfinansowane oraz kto był odpowiedzialny 
za odbiór tych placów powiedział, że w chwili obecnej nie może 
dokładnie powiedzieć, kto był odpowiedzialny za odbiór tych placów. 
Prawdopodobnie poprzedni kierownik UM Pan Marcin Chac. Niemniej 
jednak informację tą dokładnie sprawdzi. Natomiast, jeżeli chodzi  
o specyfikację techniczną to trudno oszacować koszt tej specyfikacji, 
ponieważ została ona wykonana przez pracownika tutejszego Urzędu 
Miejskiego. Zadanie to nie zostało zlecone na zewnątrz.  

 
• w sprawie złego stanu odśnieżania dróg oraz chodników na terenie 

miasta Bytowa powiedział, iż zgadza się z tym, że zadanie to nie było 
wykonane perfekcyjnie i nigdy nie będzie, ponieważ zawsze będą jakieś 
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uwagi i niezadowolenia ze strony mieszkańców. Trzeba mieć też na 
uwadze to, że część tych dróg nie są drogami gminnymi, które też 
odśnieżamy i ponosimy jakieś koszty. Staramy się, aby wszystkie ciągi 
komunikacyjne oraz przejścia dla pieszych były drożne. Trzeba też 
pamiętać, że w tamtym czasie o którym mówił radny Tomasz 
Franciszkiewicz były bardzo silne opady śniegu, gdzie nie było 
możliwości wykonać tego zadania natychmiast przy aktualnym stanie 
technicznym. Jeżeli jest taka wola radnych, to możemy zwiększyć budżet 
na odśnieżanie z 460 tys. zł do 1 mln zł, wówczas będziemy odśnieżali 
drogi z większą częstotliwością oraz posypywali jezdnie i chodniki 
piaskiem z solą, które byłyby czarne. Zdaniem burmistrza firma ELWOZ 
wywiązuje się z tego zadania bardzo dobrze do której nie ma żadnych 
zastrzeżeń, jeżeli chodzi o zimowe utrzymanie dróg i chodników  
w mieście. 
 

• w sprawie zasad klasyfikowania dróg do celów standaryzacji zimowego 
utrzymania powiedział, że drogi gminne należą do V i VI grupy 
standaryzacji i nie ma tam obowiązku natychmiastowego odśnieżania 
drogi. Natomiast staramy się robić to dobrze na tyle, na ile mamy 
środków i nie powinno być, co do tego żadnych zastrzeżeń. Chociaż nie 
wykluczone jest, że zawsze jakieś incydenty się zdarzają. W pierwszej 
kolejności odśnieżamy te części dróg, które posiadają duże spadki  
i nachylenia, które na bieżąco są odśnieżane i posypywane piaskiem. 
 

• w sprawie remontu Przedszkola nr 1 w Bytowie powiedział, że 
faktycznie będzie przeprowadzona modernizacja przedszkola od 
fundamentów po dach. Gmina Bytów otrzymała wsparcie finansowe  
w kwocie 2,6 mln zł na termomodernizację trzech placówek tj.: Szkoły 
Podstawowej w Pomysku Wielkim i Gostkowie oraz Przedszkola nr 1 
przy ul. 1 go Maja w Bytowie. Dokumentacja przetargowa została  
sporządzona i skierowana do Urzędu Marszałkowskiego, celem 
akceptacji. Remont wewnętrzny tego przedszkola planuje się od 1.03. br. 
do 14.08.br. Natomiast remont zewnętrzny do końca października br.  
O planowanym remoncie zostali poinformowani we wrześniu br. 
rodzice dzieci. Na czas remontu 6 grup przedszkolaków trafi w cztery 
miejsca. Najmłodsze, 3 latki, zostaną przeniesione do żłobka przy ul. 
Sikorskiego. Dwie grupy 6-latków trafią do SP nr 5 w Bytowie przy ul. 
Młyńskiej oraz w CIS przygotowano miejsce dla kolejnych dwóch grup, 
a dla jednej będzie pomieszczenie w internacie Specjalnego Ośrodka 
Szkolno–Wychowawczego przy ul. Styp– Rekowskiego w Bytowie. 
 

Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 
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• w sprawie zaawansowania prac związanych z budową drogi gminnej  
w kierunku boiska szkolnego w Rekowie powiedział, że wniosek w tej 
sprawie został złożony w Starostwie Bytowskim w sprawie wydania 
decyzji w ramach specustawy, czyli ZRID. Istnieje obawa, że nastąpi 
odwołanie od decyzji.  
 

• w sprawie zamontowania lampy oświetleniowej na słupie przy cmentarzu 
w Rekowie powiedział, że z uzyskanych informacji Wydziału Inwestycji  
i Infrastruktury Urzędu Miejskiego w Bytowie wynika, że słup ten należy 
do Energii, która może być wykonana przez lub za zgodą właściciela. 
Niemniej jednak rozpoznamy sprawę i pod koniec sesji udzielimy 
właściwej informacji na ten temat. 

 
• w sprawie wypowiedzenia umowy z dotychczasowym operatorem 

oświetleniowym, z powodu złej współpracy powiedział, że różnie z tą 
współpracą bywa. Należy pamiętać o tym, że majątek wykorzystywany 
do oświetlenia ulicznego przynajmniej w połowie należy do ENERGA 
OŚWIETLENIE Sp. z o.o. i zerwanie z nimi umowy skutkowałoby 
brakiem oświetlenia w wielu częściach naszej gminy. Są takie gminy, 
które posiadają swój majątek i sami mogą wyznaczyć sobie operatora.  
W tym przypadku nie możemy nic zrobić, ponieważ nie jest to nasz 
majątek.  

 
• w sprawie remontu odcinka ulicy od ZSEU do ul. Dworcowej  

w Bytowie powiedział, że być może radnej chodziło o remont chodnika  
a nie ulicy. Po sesji postara się sprawę wyjaśnić i udzielić odpowiedzi 
radnej. 

 

• w sprawie wymiany syren alarmowych na terenie powiatu bytowskiego 
powiedział, że w dniu 26.01.2017 r. odbyło się spotkanie w Starostwie 
Powiatowym w Bytowie z udziałem wszystkich przedstawicieli 
samorządu powiatu bytowskiego z firmą, która przygotowuje wniosek. 
W tej sprawie zostało podpisane porozumienie, z którego wynika, że 
gmina Bytów wymieni syreny na wszystkich jednostkach OSP oraz 
dodatkowo zamontuje syrenę do powiadamiania o zagrożeniach 
naturalnych na budynku Urzędu Miejskiego w Bytowie. Łączny koszt to 
około 50 tys. zł wkładu własnego gminy Bytów. Realizacja w 2018 roku. 
 

• w sprawie zwiększenia ilości toalet w mieście powiedział, że na terenie 
Bytowa znajdują się 3 toalety miejskie tj. na ul. Ogrodowej, Ośrodku 
Wypoczynkowym Jeleń oraz na Dworcu PKP. Problem na pewno jest. Ale 
jeżeli ktoś załatwia swoje potrzeby fizjologiczne w kościele, to świadczy 
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o jego kulturze osobistej. Ilość toalet przenośnych na imprezy masowe na 
pewno zostanie zwiększona. Drogowskazy kierujące do toalet, też są. 
Można powiedzieć, że toalety miejskie są dobrze utrzymane. Problem 
istnieje w tym, że mieszkańcy nie chcą ponosić żadnych kosztów  
z opłaceniem toalet w wysokości 1 zł, dlatego załatwiają swoje potrzeby 
fizjologiczne w różnych miejscach. Gdyby były za darmo, również 
mielibyśmy problem. Być może nawet większy. 

 
• w sprawie naprawy odcinka jezdni (dziury) naprzeciw niebieskich budek 

na ul. Domańskiego w Bytowie powiedział, o ile będą sprzyjały warunki 
pogodowe to tymczasowo ją naprawimy, tak aby nie stwarzała ona 
zagrożenia. Kompleksowa naprawa dróg gminnych przewidziana jest 
wiosną.  

 
• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej w miejscowości Chomice,  

w kierunku Tuchomia powiedział, że prace zostały rozpoczęte jesienią 
ubiegłego roku ze środków przeznaczonych na bieżące utrzymanie dróg, 
które planujemy zakończyć wiosną tego roku. 

 
• w sprawie rozważenia możliwości ponownego usytuowania 

spowalniacza ruchu na ul. Bydgoskiej w Bytowie powiedział, że wniosek 
w tej sprawie zostanie skierowany do Powiatowej Komisji  
Bezpieczeństwa i Porządku oraz do ZDP w Bytowie, w celu rozważenia 
poprawy bezpieczeństwa. 

 
Zabierając głos w tej sprawie radna Maria Kułakowska powiedziała, że na 
wniosek mieszkańców tej ulicy spowalniacz ruchu został zlikwidowany, co 
potwierdził radny Aleksander Pradella. Na dzień dzisiejszy istnieje tam 
ograniczenie tonażu oraz prędkości do 30 km/h. 
 

• w sprawie wypowiedzenia umowy najmu lokalu socjalnego przy ul. 
Mierosławskiego 16/20 w Bytowie p. Wandy Gliszczyńskiej powiedział, 
że pani Wanda Gliszczyńska zabiega już od wielu lat o to, aby 
pozostawiać ją w mieszkaniu socjalnym przy ulicy Mierosławskiego. 
Zgodnie z ustawą osoba, która przewyższa dochody w kwocie 661,92 zł  
nie ma prawa do lokalu socjalnego. Pani Gliszczyńska przekracza tą 
kwotę niemal dwukrotnie. W takim przypadku nie ma też prawa do 
lokalu komunalnego. W ubiegłym roku proponowaliśmy pani 
Gliszczyńskiej lokal przy ul. Miłej 28. Było to mieszkanie komunalne,  
z którego nie skorzystała, w którym mogłaby mieszkać do dziś. Nie ma 
przepisów dotyczących eksmisji bądź odbierania mieszkania osobom, 
które mają prawo do mieszkania komunalnego.  Na dzień dzisiejszy 
pani Gliszczyńska przekracza kwotę dochodów do przyznania lokalu 
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komunalnego. W skierowanym piśmie informujemy panią  
o opuszczeniu lokalu, bądź dostarczeniu zmian wysokości dochodów. 
To nie jest eksmisja. W przypadku zmiany wysokości dochodów, 
wniosek zostanie ponownie rozpatrzony.  

 
• w sprawie dostarczenia kopii pisma o sygnaturze nr WI.7221.19.2.2016.MT 

z dnia 5.07.2016 r. w sprawie rozważenia możliwości montażu znaku 
informacyjnego o zachowaniu bezpiecznej odległości od rowerzysty  
w pasie drogi krajowej nr 20 na terenie miasta Bytów tj.: ul. Miasteckiej  
i ul. 1 Maja powiedział, iż dziwi go to, ponieważ radny otrzymał 
stanowiska odpowiedniego zarządcy drogi w powyższej sprawie tj.: 
GDDKiA w Gdańsku, ZDW w Gdańsku oraz ZDP w Bytowie, co jest 
niezgodne z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury w sprawie 
szczegółowych warunków technicznych dla znaków i sygnałów 
drogowych oraz urządzeń bezpieczeństwa ruchu drogowego  
i warunków ich umieszczania na drogach. W załączeniu pisma, które 
stanowią załącznik nr 30 - 35 do protokołu. 

 
• w sprawie naprawy jedni (dziury) przy dawnej przychodni  lekarskiej 

przy ul. Lęborskiej w Bytowie powiedział, że postaramy się ją 
tymczasowo załatać o ile pozwolą na to warunki atmosferyczne. 
Natomiast docelowo wiosną br. 
 

Jednocześnie burmistrz Bytowa udzielił odpowiedzi na zapytanie radnego 
Chomy w sprawie nie włączenia do projektu instalacji ogniw 
fotowoltaicznych sali w Rekowie? Zgodnie z informacjami podanymi przez 
Pana Marka Pieprznika, wybór obiektów do projektu odbywa się na 
podstawie opłat za energię elektryczną, po to, aby wskaźnik efektywności 
energetycznej poszczególnych instalacji był jak najwyższy. W obiekcie OSP  
w Rekowie wykazano niskie zużycie prądu, w związku z czym instalowanie 
ogniw fotowoltaicznych było bezzasadne. Z powyższej przyczyny podjęta 
została decyzja o nie włączeniu budynku OSP do projektu. 
 
W odpowiedzi radny Choma stwierdził, że chodziło mu o podłączenie 
świetlicy Rekowo 28. W związku z powyższym prosi o odpowiedź pisemną 
w powyższej sprawie. 
 
Pan burmistrz powiedział, że sprawdzi to i udzieli odpowiedzi w powyższej 
sprawie. W związku z powyższym oczekuje odpowiedzi jak powyższa sprawa 
się przedstawia na dzień dzisiejszy. 
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Ad. pkt-u 11. 
W punkcie tym przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder poinformował, 
że Wojewoda Pomorski Pan Dariusz Drelich podtrzymał stanowisko Rady 
Miejskiej w Bytowie w sprawie utrzymania działalności Terenowego Punktu 
Paszportowego w Bytowie. 
 
Pismo Wojewody Pomorskiego stanowi załącznik nr 36 do protokołu oraz 
pismo Biura Poselskiego Pana Kazimierza Plocke informującego o wycofaniu 
się wojewody od likwidacji TPP w Bytowie, które stanowi załącznik nr 37  
do protokołu. 
 
Następnie wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Bytowie Pani  
Barbara Kosmowska odczytała w całości opinię  Pomorskiego Kuratora 
Oświaty w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  
w Rekowie z dniem 31.08.2017 r.  
 
Postanowienie nr 2/2017 Pomorskiego Kuratora Oświaty stanowi załącznik 
nr 38 do protokołu. 
  
Jednocześnie przewodniczący Rady poinformował, że burmistrz Bytowa  
złoży zażalenie na ww. postanowienie Pomorskiego Kuratora Oświaty  
w Gdańsku do Ministra Edukacji Narodowej. 
 
W dalszej części przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Miejskiej  
w Bytowie wpłynęły dwie skargi p. Wincentego Knitera. Skarga z dnia 
20.01.2017 r. została skierowana do Komisji Rewizyjnej, której nie rozpatrzono, 
z uwagi na jej nieczytelność, której także sam skarżący nie mógł odczytać.  
W związku z powyższym poproszono Pana Wincentego Knitera aby pisemnie 
sprecyzował i określił jej przedmiot, a w szczególności jakie zaniedbania lub 
nienależyte wykonywanie zadań przez burmistrza Bytowa, skarżący zarzuca 
burmistrzowi. Natomiast druga skarga z dnia 26.01.2017 r. dotyczy tej samej 
sprawy.  
 
Skargi te stanowią załącznik nr 39, 40 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady poinformował też, że na stronie internetowej BIP 
Urzędu Miejskiego w Bytowie zostały zamieszone wszelkie informacje na 
temat przeprowadzonej kontroli RIO w Urzędzie. 
 
Wystąpienie pokontrolne RIO oraz odpowiedź UM stanowią załącznik  

nr 41 i 42 do protokołu. 
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W końcowej części sesji przewodniczący Rady złożył krótką informację na 
temat działalności Rady Miejskiej oraz komisji stałych od początku kadencji 
2014-2018. W szczególności: ilość odbytych sesji, podjętych uchwał, stanowisk, 
apeli, zgłoszonych interpelacji i wniosków, posiedzeń komisji oraz frekwencji. 
Informacje te stanowią załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski podniósł sprawę odśnieżania dróg na terenach 
wiejskich. Prosi, aby w przyszłości przy wyłonieniu wykonawcy na zimowe 
utrzymanie dróg zwrócić na to szczególną uwagę, jakim sprzętem dysponują, 
ponieważ bardzo często jest tak, że nie posiadają odpowiedniego sprzętu, 
wówczas pojawia się problem, zwłaszcza przy nasilonych opadach śniegu. 
 
Ad. pkt-u 12. 
Pan Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym 
oraz zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, 
zamknął XXVI sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 13:30. 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula Szyszło                    Jan Treder   




